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PROVOZ MĚSTSKÉHO ÚŘADU PRO VEŘEJNOST 

PONDĚLÍ  7:30 – 11:30    A   12:30 – 17:00 

STŘEDA  7:30 – 11:30    A   12:30 – 17:00 
 

Budova úřadu je otevřena i mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), a to v době 

od 8:00 do 13:00 hodin. V těchto dnech však pracovníci úřadu nemusí být přítomni z důvodů 

plnění úkolů mimo kancelář, doporučujeme tedy občanům přednostně využívat úřední dny, 

případně si návštěvu úřadu s konkrétním úředníkem či pracovníkem dojednat předem.  

Telefon:  +420 482 360 431 

E-mail:  mesto.raspenava@raspenava.cz 

Kontakty 

Mgr. Josef Málek, starosta města  
482 360 432, 725 125 661, josef.malek@raspenava.cz  

Jaromír Hanzl, místostarosta 
482 360 433, 725 076 524, jaromir.hanzl@raspenava.cz  

Jana Lipenská, podatelna, sociální věci, správa majetku 
482 360 431, 602 148 299, jana.lipenska@raspenava.cz 

Ivana Sýkorová, vedoucí ekonomického odd. 
482 360 443, ivana.sykorova@raspenava.cz  

Lucie Šedová, pokladna, poplatky odpady 
482 360 441, lucie.sedova@raspenava.cz  

Radka Čapková, evidence smluv a poplatků, poplatek ze psů 
482 360 445, radka.capkova@raspenava.cz 

Ladislava Beranová, mzdy, poplatky ostatní 
482 360 444, ladislava.beranova@raspenava.cz  

Olga Hromníková, účetnictví 
482 360 440, olga.hromnikova@raspenava.cz  

Jaroslava Kasalová, matrika, evidence obyvatel 
482 360 449, jaroslava.kasalova@raspenava.cz  

Markéta Kohoutová, stavební úřad, silniční správní úřad 
482 360 451, marketa.kohoutova@raspenava.cz  

Bc. Richard Michna, ochrana přírody, odpadové hospodářství 

482 360 450, richard.michna@raspenava.cz  

Petra Novotná, správa majetku 

482 360 446, petra.novotna@raspenava.cz   

Ladislava Mičunovičová, městská knihovna a informační centrum  
482 360 447, knihovna@raspenava.cz  
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SLOVO STAROSTY 
 

Vážení spoluobčané,  

Vážené dámy, vážení pánové, občané či návštěvníci Raspenavy, dovolte mi 

Vám popřát v tento čas příjemné prožití Vánoc a do nadcházejícího roku hlavně 

pevné zdraví a spokojenost v rodině.   

I nadále se v našem městě můžete těšit na celou řadu tradičních kulturních 
či sportovních akcí. Velké poděkování patří všem, kteří se o tyto akce starají, ať již 
jsou z řad spolků, fyzických osob či podnikatelů. V letošním pátém vydání našeho 
zpravodaje najdete přehled nabízených akcí na jednotlivé adventní víkendy. Které 
akce navštívíte je již zcela na Vašem uvážení. Věřím, že všude budete spokojeni.  

Dále jsme krátce po 4. veřejném zasedání zastupitelstva našeho města a s novým 
rokem nás čekají celoročně avizované a nyní již i odsouhlasené změny v sazbách 
místních poplatků. Věnujte tedy tomuto tématu zvláštní pozornost.  

Rovněž se ve zpravodaji dotýkáme témat, která lze řešit jen ve spolupráci s Vámi. 
Stále nás trápí průjezdnost svozových vozidel na našich komunikacích mnohdy 
plných nevhodně parkujících vozidel a s ohledem na roční období je třeba myslet i na 
podmínky zimní údržby komunikací a chodníků.  

V současné době jsme v rámci avizovaných investičních akcí podepsali smlouvu se 
zhotovitelem na Regeneraci panelového domu, tedy rozjíždíme zateplení této 
městské nemovitosti. Dále je již podepsána smlouva a plně v realizaci oprava místní 
komunikace na pozemku parc. číslo 159. Stále se intenzivně zabýváme 
problematikou odpadového hospodářství a čekáme na vypsání výzvy z Operačního 
programu Životního prostředí, abychom se mohli ucházet o dotaci a pokusit se tak 
smysluplně zajistit vybavení pro třídění odpadu již z domácností – systém D2D. Velice 
pozitivně vidím snahu Dobrovolného svazku obcí Frýdlantsko řešit tuto problematiku 
komplexně a společně všemi 18 obcemi našeho výběžku.  

Ve zkušebním provozu rovněž máme službu MUNIPOLIS / Mobilní Rozhlas, díky 
které je možné efektivně nasměrovat informace přímo do vašeho telefonu. Služba 
předává informace podle vašich zájmů e-mailem, SMS nebo jako zprávu do aplikace. 
Pro příjemce informací je služba zdarma. Služba pracuje s novinkami a upozorněními 
z úřadu, pozvánkami na kulturní a sportovní akce a dalšími funkcemi samosprávy. 
V registračním procesu si sami můžete nastavit, jaké typy informací vás zajímají.  

PŘIHLASTE SE K ODBĚRU INFORMACÍ: https://raspenava.munipolis.cz/registrace 

Naše žití nadále ovlivňuje situace řešená Státní veterinární správou a souvisejícími 
organizacemi, tedy Africký mor prasat. V současné době se nastavená opatření 
v rámci této problematiky dlouhodobě nemění. 

 
Mgr. Josef Málek 

starosta 

https://raspenava.munipolis.cz/registrace
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DEN BEZ BATOHŮ NA ZŠ A MŠ RASPENAVA 
V pátek 22. září 2023 uspořádal Žákovský parlament Smědavská lupa svoji první akci 

v tomto školním roce. Spolužáky jsme tentokrát chtěli přivítat v novém ročníku 

netradiční akcí – Dnem bez batohů. Úkolem žáků 1. i 2. stupně bylo si v pátek přinést 

učení v čemkoliv jiném než ve školním batohu. 

Nápaditost a vysoká účast nás velmi potěšily. Na prvním stupni se odborná porota 

shodla, že nelze vybrat jen jeden nejlepší nápad. Byly zde cestovní kufry, klece, 

povlaky na polštář, odpadkové koše nebo dokonce vozíček na kolečkách vybavený 

střechou a důmyslným mechanismem, vyrobený přímo pro tento účel. Malou sladkou 

odměnu obdrželi všichni a diplom za účast parlamenťáci s radostí předali paní učitelce 

třídní, respektive celé třídě. Na druhém stupni byla účast trochu nižší, rozhodli jsme 

se tedy ve třídách ocenit 2 až 4 nejoriginálnější nápady. Všichni zúčastnění se pak 

společně se svými originálními „přenášedly“ vyfotili. Oceněnými byly například ptačí 

klícka, honzův pytel na buchty, zapékací hrnec, kočičí pelíšek nebo basa od piva. 

Úžasných nápadů ale bylo na celou stránku a vykouzlily úsměv všem přihlížejícím. 

Zúčastněným moc děkujeme a těšíme se na další společné zážitky! 

 

Mgr. Kateřina Hájková 

ZŠ A MŠ RASPENAVA V TEREZÍNĚ  
V úterý 17. října 2023 navštívili žáci 8. a 9. ročníku ZŠ a MŠ Raspenava pevnostní 

město Terezín. Děti byly se svým doprovodem D. Štěpinovou a M. Drlíkovou 

vysazeny na centrálním parkovišti a odešly do města. Zde bylo během 2. světové 

války zřízeno židovské ghetto. Této tematice se bohatě věnuje muzeum, které žáci 

navštívili. Poté se přesunuli do Malé pevnosti, kde je průvodce seznámil s fungováním 

věznice, kterou si zde v období nacistické nadvlády zřídilo pražské gestapo. 

Během výletu bylo perfektní počasí, děti se seznámily s historií tohoto smutného 

místa a zaujatě naslouchaly výkladu průvodce i paní učitelky. 
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Mgr. Dana Štěpinová 

PROJEKTOVÝ DEN HALLOWEEN VERSUS DUŠIČKY  
Ve čtvrtek 2. 11. 2023 se na I. i II. stupni naší školy konal Halloweenský projektový 

den, který pro celou školu připravil žákovský parlament pod vedením koordinátorek 

Dany Štěpinové a Kateřiny Hájkové ve spolupráci s třídními učitelkami.  
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Celý den byl věnován tématu Halloweenu, Dušiček, Día de los muertes a dalším 

svátkům se společným základem v keltských oslavách nového roku (Samhain). Cílem 

bylo se s jednotlivými dnešními podobami, ale také původem těchto svátků seznámit 

zábavnou formou. Děti řešily kvízy, křížovky a osmisměrky, hrály týmové hry (např. 

lovení jablka nebo obalování mumie). Dozvěděly se, že s jinými, zdánlivě velmi 

odlišnými kulturami máme v jistých ohledech mnoho společného. Mnozí z nás v tento 

den vyrazili se svíčkami na hřbitovy zavzpomínat na své drahé zesnulé, podobně jako 

kdysi i Keltové věřili, že v tento den je hranice mezi dvěma světy (svět mrtvých a svět 

živých) otevřená. 

Nakonec obdržely děti za své nápadité kostýmy odměny v podobě diplomů, muffinů 

a kelímku popcornu k ukázce z halloweenského filmu, která je čekala v závěru dne. 

Odborná porota složená z vyučujících a asistentek vyhodnotila také nejlépe 

vyzdobené třídy. 

Za žákovský parlament Smědavská lupa a koordinátorky, 

Mgr. Kateřina Hájková 

ZÁLESÁK – STRAŠIDELNÉ ODPOLEDNE   
V sobotu 14. října pod záštitou Města Raspenava dětský myslivecký kroužek Zálesák 
uspořádal pro širokou dětskou veřejnost v České besedě Halloweenské odpoledne, 
při kterém jeho návštěvníci museli prokázat kus odvahy. Ovšem ne před strašidly jako 
při stezce odvahy, ale museli překonávat odpor k určitým činnostem, jako např. lovení 
hraček ve slizu apod. Dále prokazovali svou šikovnost při prolézání provázkové 
pavučiny jakýmkoliv způsobem, aniž by ji poškodili nebo házeli míčkem do otevřené 
huby „příšeráka“. Podobných stanovišť tam byla celá řada. Vše umocnila 
halloweenská výzdoba v podobě duchů a jiných strašidelností. 
Největší potíž nám způsobil déšť. Přesto se akce zúčastnilo několik desítek dětí. 
Největší poděkování patří vedoucí kroužku Terce Stehlíkové, která celé odpoledne 
připravila. 

Mgr. Jaroslav Černý 

ŽIVNOSTI A PRŮMYSL (HISTORICKÉ OHLÉDNUTÍ – POKRAČOVÁNÍ)   
Pekařství 
Jako samostatná živnost se pekařství až do začátku 17. st. na venkově neobjevuje, 
protože si jeho obyvatelé pekli chléb sami nebo si ho kupovali u mlynářů, kteří 
pekařství měli jako vedlejší živnost. I některé hospody, jako v Lužci hamerská (patřila 
k hamru neboli železné huti) měly právo péci. Podle urbáře (soupis majetku 
a povinností poddaných) frýdlantského panství z roku 1631 byli v Luhu čtyři pekaři 
a v Raspenavě a Lužci po dvou. 1675 pekl v Raspenavě Christoph Nase. 
V letech 1735 až 1748 byl pekařem v Luhu Gottfried Hübner. 1777 je zde zmiňován 
Gottfried Krause a 1797 Josef Kratzer. 1853 postavil v Luhu Mathias Fürtsch novou 
pekárnu č.p. 109 (dnes Luhová 4), která po jeho smrti 1855 zanikla. Určitý čas se 
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peklo také v č.p. 68 (dnes Slunečná 72), zvaném Johannbäck (Johannovo pekařství). 
V roce 1929 tu byli pekaři – Otto Maier v č.p. 16 (dnes Nábřeží 222; před ním zde 
pekl jeho otec Josef Maier, který původně provozoval pekařství v č.p. 175 - dnes 
Nábřeží 221), Karl Horschak v č.p. 265 (dnes Zahradní 245; původně pekl v č.p. 250 
- dnes Fučíkova 233) a Emil Stompe v č.p. 250 (před ním zde pekl Anton Jantsch).   
V Raspenavě 1675 pekl Christoph Nase. Po polovině 18. st. se tu pekařství věnoval  
v č.p. 64 (dnes 427) Georg Walter. Později zde žil pekař Josef Walter. Od roku 1780 
pekl v Raspenavě Hans Georg Lange, a to v č.p. 93 (dnes Fučíkova 501). 1929 zde 
pekli – Adolf Effenberger v č.p. 177 (dnes Luční 704), Anton Köhler v č.p. 91 (dnes 
Fučíkova 496), Wenzel Adamec v č.p. 257 (dnes již nestojí) a Josef Sprengholz 
v č.p. 194 (dnes již nestojí). V Lužci provozovali pekařství v roce 1929 Rudolf Weber 
v č.p. 34 (dnes Lužecká 334) a bývalý Trenklerův mlýn (dnes trhárna hadrů), kde už 
v minulosti bývala pekárna, později zrušená, ale 1908 obnovená. V Pekle v letech 
1892 až 1906 pekl Franz Frenzel, ml. 
 
Řeznictví  
První zprávy o provozování řeznictví na území našeho města jsou z 1. pol. 16. st., 
kdy právo porážky měl raspenavský hamr. První samostatný řezník je v Raspenavě 
znám až v 1. pol. 18. st., kdy 1726 koupil řezník Franz Preussler pozemek, na němž 
pak postavil dům č.p. 63 (dnes č. 426), který 1757 kupuje syn Franz. Po jeho smrti 
dům roku 1777 prodává jeho vdova synu Gottfriedu. Když 1815 zemřel, dům zdědila 
jeho dcera Theresie. Po její smrti 1823 nemovitost kupuje její manžel Karl Scholz, 
přezdívaný Fleischerfritz (řezník Béďa). Ten 1853 prodává usedlost svému synovci 
Franzi Scholzovi, který ji 1881 prodává synu Eduardu. Ten 1916 předává dům synu 
Adolfu Gustavu Scholzovi. 1929 má toto řeznictví, zvané Kirchfleischer (kostelní 
řezník), v pronájmu Rudolf Kühnel. Dále v Raspenavě do roku 1910 provozoval 
řeznictví Josef Krause v č.p. 26 (dnes Luční 715). Před ním zde vykonával toto 
řemeslo jeho otec, rovněž Josef. 1912 získal toto řeznictví Eduard Buchelt, jenž je 
1915 pronajal Josefu Krausemu. Od roku 1919 byl majitelem domu řezník Franz 
Neumann. Řeznictví č.p. 323 (dnes Fučíkova 528) bylo v majetku Gustava 
Neumanna, č.p. 336 (dnes Novoměstská 503) Josefa Effenbergra (1926 je zdědila 
jeho dcera Marie Matzigová, která je pronajala 1929 Rudolfu Blumrichovi). Další 
řeznictví (č.p. neuvedeno) patřilo Josefu Peukertovi a pak Emilu Bleilovi. 1928 byla 
konzumním spolkem zřízena provozovna v č.p. 339 (dnes Fučíkova 650). Ve 2. pol. 
18. st. bylo řeznictví v č.p. 152 (dnes již nestojí – patřilo Josefu Hübnerovi, jenž je 
1787 prodal Franzi Schröterovi) a po roce 1859 v č.p. 107 (dnes e.č. 51 - vlastnil ho 
Anton Effenberger). V Luhu 1929 existovalo řeznictví v č.p. 194 (dnes Fučíkova 218). 
Řemeslo zde provozovali od 1876 Franz Scholz, od 1884 do 1902 manžel jeho vdovy 
Marie Wenzel Hilbert, od 1911 Hilbertův syn Rudolf a od 1925 Rudolfova vdova Anna, 
od níž řeznictví převzal její druhý manžel Stumpe, který je 1928 pronajal Hugo 
Griesovi. V Lužci bylo v roce 1929 řeznictví v č.p. 10 (dnes Hejnická 360), jež patřilo 
Josefu Halbichovi.  

 
podle Ortsgeschichte der Gemeinden Raspenau, Mildenau und Mildeneichen od Antona 

Franze Ressela zpracoval Mgr. Jaroslav Černý 
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Upozorňujeme občany topící tuhými palivy, aby 

nesypali žhavý popel do popelnic ani kontejnerů. 

Žhavý popel může způsobit nejen poškození 

nádoby na odpad a její případný požár, ale také 

požár svozového vozidla a ohrožení posádky 

vozidla v důsledku požáru. V případě žhavého 

popela v nádobě je třeba počítat s tím, že nádoba 

nebude vyvezena.  

 

Není třeba diskutovat o tom, jak fatální mohou být 

následky při pozdním příjezdu záchranných složek, 

nicméně v tomto příspěvku si poutač z kampaně 

„3 metry k životu“ vypůjčujeme, neb příčina 

problému je totožná – omezený nebo nemožný 

průjezd způsobený nevhodným, nesprávným, 

nepředpisovým parkováním. Nejen složky IZS, ale 

i složky zajišťující Vaše spokojené žití plněním 

jiných úkolů potřebují v tomto ohledu Vaši 

spolupráci. Důležité a zcela zásadní je, že bez 

spolupráce Vás, občanů a obyvatel Raspenavy, 

není možné efektivně provádět například také 

zimní údržbu či svoz komunálního odpadu. Žádáme Vás tedy o spolupráci, 

o parkování Vašich vozidel mimo městské komunikace tak, abychom mohli efektivně 

působit ve prospěch nás všech. Nejpalčivější místa jsou v ulicích Luhová, Na Výsluní, 

Slunečná, Luční, … a jistě ze zkušeností při jízdách po městě přijdete sami i na další.  

Krátce k plánu zimní údržby, ten stanovuje nejen trasy pluhování a posypu silnic 

a chodníků, ale také povinnosti městu, jeho zaměstnancům i nám všem ostatním:  

Základní povinnosti uživatelů místních komunikací 

 Přizpůsobit chůzi a jízdu stavu komunikací, který je v zimním období obvyklý, 
nebo ho lze předpokládat, 

 při chůzi po chodnících a komunikacích, kde se podle tohoto plánu zmírňují 
závady ve schůdnosti, dbát zvýšené opatrnosti a věnovat pozornost stavu 
komunikace (např. zmrzlé kaluže, kluzkost ve stínu stromů a budov atp.), 

 při chůzi po chodníku nebo místních komunikací používat té části chodníku, kde 
je odstraněn sníh a je posypána posypovým materiálem, 

 nebránit provádění zimní údržby parkováním svých vozidel na komunikacích.  
 

Velice všem děkujeme.   
Mgr. Josef Málek, starosta 
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STOLNÍ TENISTÉ VSTOUPILI DO SVÉ 60. SEZÓNY  
Současná sezona raspenavských stolních tenistů je jubilejní – již šedesátá v pořadí 

(k historii se vrátím v některých dalších článcích pro raspenavskou sportovní 

veřejnost).  Oslavy se pomalu blíží, ale je třeba konstatovat, že současný stav členské 

základny není příliš optimistický, což je vidět na počtu zapojených družstev do soutěží 

– pouze dvě.       

Po skončení loňské sezóny, v níž A–družstvo sahalo po postupu do 3. ligy,  

B–družstvo hrálo klidný střed nejvyšší krajské soutěže a C–družstvo si vybojovalo 

hladký postup do okresního přeboru (když v soutěži neztratilo ani bod), bohužel, došlo 

k odchodům některých hráčů nebo k ukončení jejich sportovní činnosti. 

A tak se do soutěžního ročníku zapojila pouze 2 družstva: 

A–družstvo, krajská divize: 

Po oslabení týmu se očekává, že družstvo bude hrát v polovině tabulky, což se 

potvrzuje. Naše družstvo se drží na 8. místě a věříme, že nebude mít problémy  

s udržením. Družstvo hraje ve složení: Tomáš Zahradník, Leoš Horák, Marcel Pikous, 

Martin Suchánek, Bohuslav Čermák. 

Tabulka po 9 kole: 
1. Loko Depo Liberec   24 bodů 
2. Sokol Jablonec n. J.  21 bodů  
3.místo Loko Č. Lípa   21 bodů  
4. SKST Liberec D   21 bodů 
5. Victory Liberec   20 bodů  
6. Sokol Vesec    19 bodů 
7. Nový Bor    18 bodů 
8. Raspenava A    16 bodů – 3-1-5 53:76    
9. Chrastava    13 bodů 
10. Liberec  E    12 bodů  
11. Jiřetín p. B   11 bodů  
12. Sokol Turnov   11 bodů  
 
B–družstvo, okresní přebor 1. třídy: 
 
V družstvu se střídá větší počet hráčů, ale první čtyři tvoří základ družstva: Petr 

Blažek, David Horák, Pavel Špryňar, Milan Bavlovič, Petr Pitrmuc, Sylva Suchánková, 

Jiří Sršeň a bratři Drechslerové. 

Tabulka po neúplném 7. kole: 
1. Victorie Dětřichov   17 bodů  
2. ST Frýdlant C    16 bodů 
3. TTC Liberec C   16 bodů 
4. Victory Liberec C   16 bodů 
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5. Raspenava B   15 bodů – 4-1-1 74 : 34    
6. Chrastava C    14 bodů   
7. Dětřichov B    14 bodů 
8. Jablonné v P.    10 bodů  
9. PINK Liberec C      9 bodů 
10. KMST Liberec B       7 bodů  
11. SKST Liberec G       6 bodů  
 
Stolní tenisté děkují Městu Raspenava za provozování herny stolního tenisu ve 

sportovní hale.  

Ing. Vladimír Boháč, kronikář oddílu 

PODZIM VE ŠKOLCE  
Začátkem školního roku je již tradicí, že se všemi předškoláky jezdíme vlakem do 
Frýdlantu na Den složek IZS, tentokrát jsme jeli 15. září a byla to opět bezvadně 
organizovaná a pro děti poučná akce. Snažili jsme se prohlédnout si vše, děti 
naslouchaly výkladu na jednotlivých stanovištích, dostaly dárečky v podobě např. 
reflexních náramků nebo omalovánek či pexesa, a ještě se zatajeným dechem 
sledovaly cvičné scénky se služebními psy a tzv. pachatelem. Unavené, ale plné 
zážitků se děti vrátily vlakem zpět do školky. 
Dne 19. září navštívili naší MŠ dva herci se svým Dobře naladěným divadlem, byli 
u nás poprvé a dětem se jejich pohádka Hejkal Hugo moc líbila, s velkými dětmi jsme 
si děj vyprávěli a pamatovaly si ho velmi podrobně. 
V říjnu našli cestu do školky opět po roce pan a paní Dupálkovi, to jsou totiž ježci, 
kteří potěší děti při vyhlašování Soutěže o nejkrásnější jablíčko. Děti si s nimi 
zazpívaly písničky o jablíčkách a podzimu, zatančily si, dostaly krásný perníček za 
jablíčko z domova a zatleskaly vítězům soutěže. A na závěr ochutnaly jablečný závin, 
který upekla jedna šikovná paní učitelka. 
První den měsíce listopadu jsme přivítali divadlo paní Čemusové s pohádkou Já jsem 
muzikant, která byla o hudebních nástrojích. Děti si zopakovaly jejich názvy, 
seznámily se s novými a během pohádky předvedly, že umí zpívat i tancovat, vždyť  
s písničkou je hned veseleji. 
Následující den, 2. listopadu, bylo u nás ve školce nejen veselo, ale plno skoro  
k prasknutí. Měli jsme totiž Podzimáčkovo dýňové odpoledne, které začalo módní 
přehlídkou dětí v kostýmech Podzimáčků, potom si děti mohly vyrobit stromeček, 
veselou dýni nebo lištičku, nebo také všechny tři výrobky. Během odpoledne všichni, 
rodiče, prarodiče i děti ochutnávali dobroty z dýně, upečené maminkami, učitelkami, 
ale i šikovnými velkými dětmi. Setmělo se a s plnými bříšky a rozsvícenými lampiónky 
si děti prošly zahradu a zamávaly všem zářícím dýním lemujícím cestu ze školky. 
Děkujeme všem šikovným rodičům a ostatním členům rodin dětí za krásné kostýmy, 
výborné dobroty a nádherné a originální vyřezané dýně. 

 
Krásný podzim za všechny z MŠ přeje 

Renata Novotná 
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ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU    
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SOUTĚŽ O NEJLEPŠÍ ŠTRÚDL 
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ČERTOVSKÝ REJ S MIKULÁŠSKOU NADÍLKOU 
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ŠKOLNÍ VÁNOČNÍ JARMARK 
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VÁNOČNÍ HRA V BETÁNII 
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ADVENTNÍ KONCERT V RASPENAVSKÉM KOSTELE  
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ZMRZLINA U SOUKUPŮ 
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NABÍDKA ŠKOLNÍ JÍDELNY  
Školní jídelna nabízí obědy pro samoplátce, cena oběda je 80,- Kč, jedná se 
o polévku a hlavní jídlo. Stravování funguje na principu odběru jídla 
v jídlonosiči v jídelně (ve školce) od 11:00 hodin daný den. Objednávat je 
možné přes aplikaci Strava.cz, platba je možná v hotovosti nebo převodem na 
účet. V běžném školním roce je možný výběr za dvou jídel, o prázdninách je 
připravováno pouze jedno jídlo. Jídelníček na následující týden vychází ve 
středu v týdnu předcházejícím. Objednávky lze uskutečnit či měnit přes aplikaci 
do 6:00 hodin daného dne.   
Více informací u vedoucí školní jídelny paní Jitky Malé.  
Kontakt: +420 482 319 361, jidelna@skolaraspenava.net  

 

 

PODZIM V MATEŘÍDOUŠCE    
Podzim v Mateřídoušce byl barevný jako ten kolem nás v přírodě. S podzimem vždy 

přicházejí nové maminky a nové děti na programy a přinášejí čerstvý vítr a novou 

energii do programu. I letošní podzim byl ve znamení tvoření. Kdy více tvořit, než 

právě na podzim, když jsou všude kolem nás barvy a blíží se advent a Vánoce, jenž 

si zaslouží zářivou výzdobu, která rozzáří dětské úsměvy. 

I my jsme letos vycestovali na víkendový tvůrčí pobyt. Krásná atmosféra pobytu  

a šikovné ruce účastnic byly hlavním znakem. Aktivní odpočinek, u kterého se 

vyráběla vánoční výzdoba, pletly košíky, tisklo na textil a z korálků vznikali andílci, byl 

ideálním naladěním na přicházející advent. 

V mimořádném programu se nezapomínalo ani na děti, pro které byla připravena 

tvůrčí dílna v rámci Svatomartinských slavností.  Děti vyráběly koně, lampičky a 

záložky do knížky. Bohužel, ale počasí letos příliš na programu nespolupracovalo a 

za vydatného deště byl svatomartinský průvod asi tím nejnáročnějším za dobu, co 

tuto akci chystáme. Moc děkujeme všem, kteří nás podpořili a do průvodu přišli. Za 

odměnu je v cíli čekalo krátké divadelní vystoupení, neb skupina B.O.B.R. se deštěm 

nedala odradit. Nechybělo ani tradiční občerstvení v podobě vína a rohlíčků. Tak si 

budeme držet palce do příštího roku, aby Martin přijel na bílém koni, jak má a místo 

deště nás doprovázely sněhové vločky. 

Blíží se konec roku a s ním mikulášské a vánoční besídky. Velice se těšíme na tato 

setkání s vámi a pokračování našeho programu i v příštím roce. Podrobnosti  

k programům již tradičně můžete hledat na našem FB, webu či nástěnce v centru 

Hejnic. Srdečně všechny zveme, dveře Mateřídoušky jsou otevřené pro vás všechny, 

co rádi aktivně trávíte volný čas. 

      Závěrem si dovolím ještě velké poděkování všem, kteří nám v tomto roce byli 

velkou oporou a pomocí. Všichni naši sponzoři, kteří jsou pro naši práci neskutečně 

mailto:jidelna@skolaraspenava.net
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důležití. Podpora Města Hejnice, bez které by se Mateřídoušce těžko žilo, ale 

i podpora všech okolních obcí – Raspenava, Lázně Libverda a Bílý Potok, která nám 

umožňuje dělat naše akce dostupné všem. V neposlední řadě i podstatná podpora 

projektů MPSV odborem Rodina a Libereckého kraje, které finančně podporují 

činnost i pracovní tým, který připravuje programy. Velice si vážíme všech 

dobrovolníků i těch, kteří nás svojí účastí podporují na programech. A v neposlední 

řadě bych moc ráda poděkovala rodinám našich pracovníků, kteří jsou mnohdy těmi 

„povinnými“ dobrovolníky, bez kterých by to nešlo. 

Všem přejeme od srdce z Mateřídoušky krásné a hlavně veselé vánoční svátky, ať 

máte každý u svého stromečku svého blízkého človíčka, který je tím nejhezčím 

dárkem pro vás.  Do nového roku vstupte všichni tou správnou nohou ať se nám daří 

čelit všemu, co nás na té naší cestě čeká a dívejte se kolem sebe ať nepřehlédnete 

své štěstí. Poslední roky nebyly pro většinu z nás lehké a asi ani následující rok nám 

nepřinese jen samé radosti, ale radujme se, dokud to nejcennější máme. 

 

Alena Nováková, Centrum Mateřídouška 

PRODEJ KALENDÁŘŮ    
V městské knihovně je možné 
zakoupit kalendáře na rok 2024 
s fotografiemi, které byly 
součástí naší soutěže. Zapojit se 
mohl každý. Tímto děkujeme 
všem, kteří tak učinili. Nástěnný 
kalendář je dostupný za 130,- 
Kč, stolní kalendář pak lze 

zakoupit za 70,- Kč. Kalendáře je možné si zarezervovat na kontaktech městské 
knihovny (482 360 447, knihovna@raspenava.cz).  

file://///srv/Groups/Společné/Málek%20J/knihovna@raspenava.cz
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Z ODDÍLU NÁRODNÍ HÁZENÉ JISKRA RASPENAVA  

Družstva oddílu národní házené Jiskra Raspenava, z. s. ukončila podzimní část 
mistrovských soutěží Severočeského oblastního přeboru ročníku 2023/2024. 

Můžeme konstatovat, že tato byla pro náš oddíl poměrně úspěšná. Družstvo 
dorostenek je po podzimu na prvním místě z pěti zúčastněných družstev. Děvčata 
pod vedením trenéra Jana Málka z osmi odehraných utkání pouze jednou prohrála, 
a tak s náskokem 4 bodů vedou tabulku této soutěže. Doufáme, že se družstvu bude 
stejně dobře dařit i v jarní části.  

Velmi úspěšně si vedou také naše starší žákyně. Ty po čtyřech mistrovských turnajích 
a dvanácti odehraných utkáních suverénně vedou tabulku s náskokem 10 bodů. 
Družstvo pod vedením trenérek Martiny Novotné a Olči Maturové má tak velkou naději 
na vítězství v soutěži, čím by si zajistilo účast na Mistrovství ČR v červnu příštího 
roku. 

Dalším družstvem, které má náš oddíl v soutěži jsou starší žáci. Toto družstvo, které 
trénují pánové Libor Mak a Roman Pokorný, je v neoficiální tabulce na posledním 
čtvrtém místě. Musíme však brát zřetel na to, že je tvořeno převážně z chlapců, kteří 
ještě věkově patří do mladších žáků a je doplněno o čtyři starší žáky. Jsme 
přesvědčeni, že konfrontace s daleko vyššími a vyspělejšími soupeři je pro družstvo 
přínosem a že se to v jarní části soutěže projeví i na výsledcích.  

Čtvrtým družstvem, které má náš oddíl v soutěži jsou mladší žákyně. Družstvo, které 
vedou Pavlína Doubková a Blanka Novotná je po podzimu na třetím místě ze tří 
účastníků. Pro menší počet hráček muselo být družstvo doplněno o několik děvčat 
z přípravky. Družstvu se nedávalo mnoho nadějí, ale ono všechny překvapilo nejen 
bojovností, ale také stále se zlepšujícími výkony. 

Mimo družstva, která máme v mistrovských soutěžích má oddíl i tzv. přípravku. Zde 
se dětem, předškolního a mladšího školního věku, věnují trenéři Petra Novotná 
a Roman Kobera za podpory Lucie Šedové, Hanky Valové a Vojty Jirounka. A také 
u této kategorie máme již první úspěchy. Dvě naše družstva se zúčastnila turnaje 
přípravek v Bakově. Této akce se zúčastnilo celkem devět družstev a naši prckové si 
zde počínali velmi dobře. Družstvo tvořeno děvčaty skončilo překvapivě na krásném 
druhém místě. Družstvo chlapců pak na sedmém místě. V sobotu 11. listopadu pak 
náš oddíl uspořádal halový turnaj přípravek za účasti šesti družstev. A naše družstva 
byla opět úspěšná. Děvčata skončila na druhém místě za družstvem Bakova a chlapci 
skončili třetí. Turnaj byl velmi dobře zorganizovaný, družstva obdržela diplom a plnou 
tašku cukrovinek a všichni hráči a hráčky pak krásné dřevěné medaile. Všichni 
účastníci byli velmi spokojeni a už se těší na další takové akce. 

Po skončení turnaje přípravek pak následovalo setkání bývalých a současných hráčů 
a hráček, rodičů a příznivců našeho oddílu. A bylo to setkání především sportovní. 
Účastníci se rozdělili do pěti družstev a sehráli halový turnaj pod názvem Kobera cup 



  

RASPENAVSKÝ ZPRAVODAJ   5/2023  22 

 

2023. Úkolem všech bylo především si opět zahrát, nezranit se a také předvést všem 
přítomným něco ze svého házenkářského umění. To se opravdu povedlo a někteří 
aktéři předváděli výkony, za které by se nemuseli stydět ani ligoví hráči. Během akce 
proběhla také bohatá tombola. Akce to byla velmi povedená, za což je třeba 
poděkovat všem, kteří se na organizaci podíleli. 

Naše družstva budou po celé zimní 
období trénovat pravidelně v naší 
sportovní hale. Družstva starších žákyň 
a mladších žáků se zúčastní Zimního 
halového turnaje. Počítáme rovněž s tím, 
že se přípravka zúčastní halového turnaje 
v Praze. 

Jelikož se blíží konec roku, chtěl bych za 
náš oddíl poděkovat všem hráčům, 
hráčkám, trenérům, trenérkám 
a funkcionářům za dobrou reprezentaci 
našeho oddílu a našeho města v roce 
2023. Rodičům a příznivcům pak za 
podporu, kterou našemu oddílu věnujete. 
Poděkování patří samozřejmě také Městu 
Raspenava za vytváření dobrých 
podmínek pro sportování našich dětí 
a mládeže. 

    Vladislav Kobera 

 

ASOCIACE SPORT PRO VŠECHNY – JISKRA RASPENAVA   

Sport a fyzickou aktivitu, lze provozovat v jakémkoliv věku.  
Úžasným příkladem toho, jsou i ženy, dorostenky (50-80 let) 
ze skupiny SPV – Sport pro všechny. Schází se pravidelně 
každou středu od 19:00 hodin ve sportovní hale 
v Raspenavě. Kdokoliv se můžete do této aktivní skupiny 
žen přidat, necvičí pouze na gymnastických míčích, či 
overballu, ale i s činkami či gumou a nebrání se prvkům 
z JOGY, PILATES, TABATY… Každé cvičení trvá 60 minut.  

Za příznivého počasí společně také vyráží na výlety do 
přírody za krásami okolí. Letos se zúčastnily i Pálení 

čarodějnic, kde svými cukrářskými výrobky rozšířily nabídku občerstvení místních 
hasičů. Děkujeme všem za naši podporu. Všem přejeme krásné a pohodové svátky 
všechno nejlepší do následujícího roku, hlavně pevné zdraví. SPORTU ZDAR!  
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OBJEV SKRYTÉ SKVOSTY    
Pod vedením Okresní hospodářské komory jsem se zapojili 
do Česko–polského projektu, jehož cílem je podpora 
návštěvnosti méně exponovaných, přesto turisticky 
zajímavých míst (SKRYTÝCH SKVOSTŮ), nacházejících se 
v blízkosti více exponovaných lokalit v české a polské části 
Euroregionu Nisa. 

Cílem je rozšířit povědomí o turisticky dosud neobjevených, ale i zapomenutých 
místech a tím zvýšit jejich návštěvnost. Na území našeho města jsme prozatím vybrali 
13 skvostů, které se budou po dobu udržitelnosti projektu dalších minimálně 5 let 
rozrůstat. 

Nejen raspenavské skvosty, ale několik desítek dalších z Euroregionu Nisa, najdete 
na www.skryteskvosty.eu nebo na Facebooku „Objev skryté skvosty“. Skryté skvosty 
vám budeme průběžně představovat na facebookových stránkách našeho města. 

 

ZNOVUPOUŽITELNÉ KELÍMKY 
Frýdlantsko má svoje znovupoužitelné kelímky na studené i teplé nápoje. Na akcích 

měst a obcí díky tomu ubude plastového odpadu. S jasným cílem snížit počet odpadů 

na jedno použití při společenských akcích obcí a měst Frýdlantska se Mikroregion 

Frýdlantsko, dobrovolný svazek obcí, vrhl do projektu nazvaného „Znovu použitelné 

kelímky pro Mikroregion Frýdlantsko“. Ten má na Frýdlantsku minimalizovat 

používání nerecyklovatelných či obtížně recyklovatelných jednorázových kelímků 

především z plastu a papíru. Do projektu se na Frýdlantsku zapojily obce Bílý Potok, 

Bulovka, Dětřichov, Dolní Řasnice, Frýdlant, Horní Řasnice, Jindřichovice pod 

Smrkem, Lázně Libverda, Raspenava a Višňová. Každá z vyjmenovaných obcí získá 

kromě znovupoužitelných kelímků také vlastní myčku.   

„Mikroregion Frýdlantsko, dobrovolný svazek obcí, se snaží hledat společné řešení 

témat, která přesahují hranice jednotlivých obcí. Tentokrát jsme se zaměřili na 

snižování produkce jednorázových obalů,“ říká projektová manažerka Mirkoregionu 

Frýdlantsko Anna Randáková.  

Společný projekt s názvem „Znovu 

použitelné kelímky pro Mikroregion 

Frýdlantsko“ má za cíl minimalizovat 

používání jednorázových obalů, jako jsou 

například kelímky na kávu či čaj vyrobené 

z kombinace plastové folie a papíru nebo 

jednorázových kelímků především z plastu 

a papíru, které sice recyklovatelné jsou, ale 

http://www.skryteskvosty.eu/
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stále se jedná o vznikající odpad. „Hlavní myšlenkou projektu je na akcích pořádaných 

obcemi či jejich příspěvkovými organizacemi nebo spolky, působícími na území obcí, 

používat kelímky na nápoje opakovaně, tak aby zbytečně nevznikal plastový či 

směsný komunální odpad. Proto budou také kelímky zálohované, aby byly účastníky 

akcí vráceny a mohly se znovu použít na dalších akcích. Obce musí zajistit, aby 

pořizovaný počet kelímků vydržel po dobu 5 let,“ dodává Randáková. 

Celkem bude díky projektu pořízeno 32 400 kusů plastových kelímků o objemu 0,5 a 

0,3 litru určených na studené nápoje, dále pak 4 400 kusů plastových kelímků 

určených na teplé nápoje o objemu 0,2 litru a 5 050 kusů tzv. „shotů“ o objemu 0,04 

litru. S tímto množství vratných kelímků bude na Frýdlantsku ušetřeno 13,4 tun 

odpadu ročně. 

Při tvorbě designu kelímků spolupracoval Mikroregion Frýdlantsko s místními grafiky. 

„U obcí, které pořizovaly velké množství kelímků bylo možné vytvořit individuální 

potisk. Kelímky, které byly pořízeny v nižším počtu pak nesou logo Frýdlantska, které 

symbolizuje zelené vrcholky Jizerských hor a modrou hladinu řeky Smědé. Kelímky 

bylo možné pořídit buď ve více barvách, nebo jednobarevné, barevnost opět souvisí 

s počtem pořizovaných kelímků v jednotlivých obcích. Pokud obec pořídila 

dostatečné množství kelímků, mohly být více barevné,“ uzavírá projektová 

manažerka Mikroregionu Frýdlantsko.  

„Realizováno v rámci projektu Znovu použitelné kelímky pro Mikroregion Frýdlantsko, který 

je spolufinancován z prostředků Evropské unie. Jedná se o projekt OPŽP 

CZ.05.01.05/04/22_024/0000800“  

 

ÚHRADY MÍSTNÍCH POPLATKŮ  
Upozorňujeme občany, že vždy do 31. března aktuálního roku jsou splatné místní 
poplatky ze psů a TKO (odpady) na 1. pololetí.   

2. pololetí je splatné do 31. července aktuálního roku.  

Poplatky lze hradit převodem z účtu, případně v hotovosti nebo kartou na městském 
úřadě. VS získáte na telefonních číslech 482 360 441 (TKO), 482 360 445 (pes).  

Složenky jsou zasílány pouze dlužníkům po termínu splatnosti poplatků. 

V souvislosti s touto problematikou byly schváleny nové sazby poplatků, resp. byly na 

4. Veřejném zasedání zastupitelstva města Raspenavy schváleny nové Obecně 

závazné vyhlášky, které upravují tuto problematiku.  

Pro následující období dochází k avizovanému navýšení poplatku za obecní systém 

odpadového hospodářství na 660,- Kč za osobu na rok. Dále dochází ke zvýšení 

poplatku ze psů, a to za jednoho psa 300 Kč a za psa, jehož držitelem je osoba starší 

65 let 100 Kč. Poplatky za druhého a dalšího psa téhož držitele zůstávají v dosavadní 

známé výši, tedy 500 Kč a 300 Kč v případě, kdy jde o osobu starší 65 let. 
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LETOŠNÍ VÁNOČNÍ OSVĚTLENÍ NAŠEHO BETLÉMU  

  

Zhotovitel: Martina Pěkná 

Foto: Richard Michna 
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KULTURNÍ VÝHLED 2024 – PRVNÍ VÝLET NOVÉHO ROKU 

 

KULTURNÍ VÝHLED 2024 – HASIČSKÝ PLES 
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KULTURNÍ VÝHLED 2024 – SPOLEČENSKÝ PLES 
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VÁNOČNÍ JÍZDA 

Vás srdečně zve na 

 

která se tradičně koná       . 

Společný odchod je v 10:00 ze Selského dvora.  

S sebou dobrou náladu, teplé oblečení a obuv, něco 

na zub pro zvířátka. 

Drobné občerstvení zajištěno. 
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